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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Szanowny Panie Ministrze!
W zwi¹zku z licznymi g³osami protestu mieszkañców mojego regionu uprzejmie proszê o interwencjê

w sprawie likwidacji przez PKP Przewozy Regionalne poci¹gów pospiesznych „Hutnik” oraz „Szyndziel-
nia”. S¹ to jedyne poci¹gi pospieszne, które obs³ugiwa³y Rybnik, ale z tej formy komunikacji korzystali
tak¿e mieszkañcy subregionu zachodniego województwa œl¹skiego, a w sumie ten obszar zamieszkuje
prawie szeœæset piêædziesi¹t tysiêcy mieszkañców! Od 1 wrzeœnia poci¹gi s¹ zlikwidowane, a fakt ten
spowodowa³ oburzenie i niezadowolenie mieszkañców. Poci¹g „Hutnik” umo¿liwia³ bezpoœrednie
po³¹czenie subregionu zachodniego województwa œl¹skiego z Warszaw¹. Mimo ¿e kursowa³ d³u¿sz¹
tras¹, cieszy³ siê niebywa³ym zainteresowaniem, szczególnie ze wzglêdu na ceny za przejazd. Z tego
po³¹czenia korzystali tak¿e mieszkañcy innych miast, poniewa¿ poci¹g zatrzymywa³ siê miêdzy innymi
na takich stacjach, jak Miko³ów, Orzesze, Czerwionka-Leszczyny i Racibórz.

Likwidacja po³¹czeñ wydaje siê byæ niezrozumia³a, tym bardziej ¿e niedawno zosta³ wyremontowany
odcinek linii kolejowej Katowice – Rybnik. Remont budzi³ nadzieje na zwiêkszenie liczby po³¹czeñ kole-
jowych, sta³o siê jednak inaczej, likwiduje siê jedyne po³¹czenia pospieszne na tym odcinku.

Podobnie sytuacja rysuje siê w przypadku poci¹gu „Szyndzielnia”, który zapewnia³ po³¹czenie z Opo-
lem i Wroc³awiem. Z naszego rozeznania wynika, ¿e w okresie roku akademickiego z trudem mieœci³ po-
dró¿nych.

Niezrozumia³y jest fakt, ¿e w drastyczny sposób odcina siê od komunikacji mieszkañców tak du¿ego
i znacz¹cego regionu. Nie rozumiem, dlaczego tak dyskryminuje siê swoich klientów. Wiadomo, ¿e pa-
sa¿erowie podró¿uj¹cy tymi po³¹czeniami bêd¹ zmuszeni wybraæ inny sposób poruszania siê, inny spo-
sób dotarcia do miejsc docelowych, zwiêkszaj¹c tym samym liczbê osób zmuszonych do korzystania
z indywidualnych form transportu. Tymczasem powinniœmy zmierzaæ w odwrotnym kierunku, d¹¿yæ do
ograniczania transportu indywidualnego na rzecz transportu zbiorowego. Spowodowa³oby to poprawê
warunków ¿ycia spo³ecznoœci subregionu zachodniego, a tak¿e zwiêkszy³o œwiadomoœæ ekologiczn¹, je-
œli chodzi o korzystanie z samochodów i przyjaznych dla œrodowiska form transportu zbiorowego.

W zwi¹zku z powy¿szym uprzejmie zwracam siê do Pana Ministra o przeanalizowanie sprawy i po-
wziêcie wszelkich mo¿liwych kroków w celu przywrócenia kursowania dwóch poci¹gów pospiesznych,
poci¹gów „Hutnik” i „Szyndzielnia”.

Z powa¿aniem
Antoni Motyczka




